
PROTOKÓŁ Nr XII/2019

z przebiegu XII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 28 czerwca 2019  r.

od godziny 1200 do 1609 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Alina Chełkowska – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Inspektor ds. promocji gminy,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Daria Stranz – Kierownik ref. GNRiL,

Anetta Jaworska – Kierownik biura ds. zagospodarowania przestrzennego,

Kamila Bąk – Kierownik ds. OZKSP,

Wiesław Nowicki – Kierownik ref. IRiGK,

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Kierownik SAP w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor MGOK w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku,

Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku,

Inni goście:

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski,

Almuetaz Bellah Nasrullah – Radny Rady Powiatu w Pile;

Stefan Rymer – Radny Rady Powiatu,

Stanisław Wełniak – Prezes Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Wyrzysk,
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mieszkańcy;

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z  dwóch poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7. Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2018 rok:

1)  przedstawienie raportu;

2)  debata nad raportem;

3)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wyrzyska  wotum  zaufania  za

2018 rok.

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

2)  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok;

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem  z

wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2018  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego;

4)podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2018 rok:

1)  przedstawienie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2018 rok;

2)  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Poznaniu  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z

tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok;
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3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2018 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2018 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2019-2031;

3) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska;

4) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników;

5) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego;     

6) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących własność Gminy Wyrzysk

położonych w obrębie Osiek nad Notecią służebnością przesyłu;

7)  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnych  umów w trybie  bezprzetargowym na  czas

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

8) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

9)  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II

półrocze 2019 roku;

10) przyjęcia planu pracy Komisji  Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

11) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej        

w Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

12) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej              

w Wyrzysku na II półrocze 2019 roku.

11. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

12. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.                                              

13.  Wolne głosy.

14. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku -

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.
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Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj.  100 % ustawowego składu organu.  

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku obrad  i  zapytał  o  propozycje

zmian do ww. porządku.

Bogusława  Jagodzińska   -  Burmistrz  Wyrzyska  wniosła  o  wprowadzenie  w  punkcie  10  –

Rozpatrzenie  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  jako  ppkt.  6  projektu  uchwały

w  sprawie przystąpienia  Gminy  Wyrzysk  do  sporządzenia  i  realizacji  projektu  „Utworzenie

i  utrzymanie  Domu  Dziennego  Pobytu  dla  Osób  Starszych  w  Gminie  Wyrzysk”  w  ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.

Po zarządzeniu głosowania przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku nad ww. zmianą

Rada opowiedziała się następująco:  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz

z wprowadzoną poprawką.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji.
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Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem  możliwość  zapoznania  się  z  ich  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionych protokołów?

Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

protokołu z X Sesji Rady miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 31 maja 2019 r. oraz z XI Sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 24 czerwca 2019 r. 

Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska zajmując głos poinformowała, że radni otrzymali

sprawozdanie elektronicznie, które kończyło się na dniach 22 i 23 czerwca br. Uzupełniając dodała,

że  wczoraj  odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  projektantów  przygotowujących  projekt

przebudowy linii  PKP.  W spotkaniu tym, na Jej  zaproszenie udział  wzięli  również udział  Wójt

Gminy  Sadki  Pan  Dariusz  Gryniewicz  oraz  Pani  Wójt  Miasteczka  Krajeńskiego  –  Małgorzata

Włodarczyk. Jeden z przejazdów kolejowych graniczy z oboma gminami. Spotkanie było bardzo

merytoryczne.  Przedstawiciele  inwestora  i  biura  projektowego  przyjęli  nasze  wnioski,

w tym wnioski  zawarte  w apelu mieszkańców Osieka nad Notecią.  Obiecali,  że  przedłożą ww.

wnioski do akceptacji. Kontynuując zauważyła, że klimat utrzymania przejazdów jest sprzyjający,

ponieważ zostanie przygotowany nowy projekt.  Za około pół roku powstanie nowa propozycja,

o czym na bieżąco będzie informowała  Pani  Burmistrz  dodała,  że w działania  te  włączyli  się

posłowie, którzy również będą lobbować na rzecz trzech gmin, które brały udział we wczorajszym

spotkaniu.  Drugim tematem poruszonym przez  Panią  Burmistrz  był  koncert  z  okazji  XX lecia

istnienia  Wyrzyskiego  Chóru  Męskiego,  w  którym  wzięła  udział  wraz  z  Przewodniczącym

i radnymi Rady Miejskiej  w Wyrzysku. Kończąc dodała,  że w dniu dzisiejszym o godz.  10:00
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wzięła udział w otwarciu nowego marketu w Osieku nad Notecią - Stogrosz, który będzie służył

mieszkańcom. 

Następnie  głos  zabrał  radny,  Stefan  Wełniak,  który  zauważył,  że  przejazdy  na  terenie gminy

są ważną sprawą. Podkreślił, że przy zamknięciu przejazd w stronę Małej Żuławki, gdzie mieszkają

mieszkańcy pozostanie Im tylko droga polna. Radny wyraził obawę, że w przypadku zamknięcia

przejazdu trzeba będzie myśleć o zrobieniu drogi. Czy gmina będzie musiała ponosić koszty z tego

tytułu, gdyż będzie to droga gminna? Według radnego właściciel  PKP powinien ponieść koszty

za zamknięcie tego przejazdu, ponieważ przejazd jest bardzo ważny dla mieszkańców.

Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego,  Pani  Burmistrz  Bogusława  Jagodzińska  stwierdziła,

że  najbardziej  kontrowersyjnym  przejazdem  jest  ten  w  okolicach  Małej  Żuławki.  Projektanci

przedstawili możliwość przygotowania przez nich drogi równoległej do torów, prowadzącej tak jak

radny  powiedział  od  ul.  Bohaterów  do  drogi  na  Żuławce.  Która  z  wersji  ostatecznie  będzie

realizowana okaże się, gdy projektanci ponownie przedstawią projekt. Koszty wybudowania drogi

dojazdowej  gdyby  przejazd  był  zlikwidowany,  ponosi  PKP.  Następnie  Pani  Burmistrz  dodała,

że należy mieć świadomość, że po wybudowaniu drogi i po zamknięciu przejazdu ta droga zostanie

przekazana gminie i wtedy gmina będzie musiała utrzymywać tę drogę w stanie należytym przez

następne lata. Podobne obawy zgłaszali wójtowie obecni na spotkaniu z projektantami.

Radny Stefan Wełniak kontynuując wątek poprosił, aby prawnicy zapisali to konkretnie w umowie,

aby nie przypisano gminie budowy tejże drogi. 

Nawiązując  do słów radnego Pani  Burmistrz  zaznaczyła,  iż  umowy podpisywane przez  Gminę

Wyrzysk  zawsze  są  wnikliwie  analizowane  przez  zespół  prawników.  Zależy  Jej  na  tym,

aby jak najmniejsze koszty ponosiła gmina, a jak największe korzyści były dla mieszkańców.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 6 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Radny Rady Powiatu, Pan Stefan Rymer poinformował, iż w dniu wczorajszym w powiecie odbyła

się  sesja  absolutoryjna,  na  której  została  również  podjęta  uchwała  w  sprawie  wotum zaufania

w  zakresie  raportu  o  stanie  Powiatu  Pilskiego.  Radny  przypomniał,  że  jest  to  nowy  element,

który  występuje  po  raz  pierwszy  od  powstania  samorządu.  Najistotniejszym  tematem,

na którym się skupił były wydatki inwestycyjne związanych z realizacją dróg. Na terenie gminy

w  2018  roku  nie  zrobiono  zbyt  dużo,  gdyż  był  to  drugi  etap  budowy  chodnika  przy  drodze

powiatowej:  Wyrzysk  Skarbowy  –  Gleszczonek,  gdzie  partycypował  samorząd.  Koszt  zadania
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wyniósł  61.126,08 zł,  natomiast  udział  gminy wynosił  30.563,04 zł.  Była  to  realizacja  zadania

na  długości  234  m  i  powierzchnia  326  m2.  Następnie  zwrócił  się  do  Pani  Burmistrz,

aby Go sprostowała jeżeli coś pomyli, ponieważ wydaje mu się, że robiona była również nakładka

bitumiczna i było to wszystko w zakresie realizacji zadań dotyczących dróg. Mówca stwierdził,

że nie będzie dokonywał oceny w stosunku do innych gmin, gdyż jeżeli ktoś chce to sprawdzić

odsyła do zał. 6 sprawozdania z wykonania budżetu, które znajduje się na stronie BIP Starostwa

Powiatowego.  Kontynuując  radny  Stefan  Rymer  powiedział,  że  powiat  przekazywał  dotacje

na rzecz instytucji  kulturalnych i  stowarzyszeń.  W głosowaniach o wotum zaufania,  w sprawie

rozpatrzenia  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  oraz  z  tytułu

wykonania budżetu  – 14 radnych było „za” oraz 9 „wstrzymało się” od głosu w każdym z tych

głosowań.  Radny  dodał,  że  wszystkie  sesje  są  ważne  ale  sesje  dotyczące  przyjęcia  budżetu

i wykonania budżetu mają swoją wagę. Na sesji Rady Powiatu podejmowane były również uchwały

w zakresie dostosowania nazw szkół policealnych prowadzonych przez Powiat Pilski, w sprawie

wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiących  własność  Powiatu  Pilskiego,

czyli  nieruchomość  w  Nieżychowie,  w  sprawie  organizacji  powiatowo  –  gminnych  dożynek

w Łobżenicy,  zmiany  w budżecie  i  związane  z  tym zmiany  w WPF oraz  uchwała  w sprawie

przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji. 

Przewodniczący Rady podziękował radnemu za przekazane informacje i dodał, że mogą być nimi

zmartwieni  ponieważ w gminie  bardzo mało  jest  inwestowane jeśli  chodzi  o  sprawy związane

z  drogami,  nawierzchnią  dróg  i  nowymi  chodnikami.  Następnie  zwrócił  się  do  radnych  Rady

Powiatu  z  okręgu  wyborczego:  Pani  Iwony  Schulz,  Pana  Stefana  Rymera  jak  również  Pana

Almuetaza Bellaha Nasrullaha, aby zadbali w pierwszej kolejności o ul. Podgórną w Wyrzysku.

Dodał, iż istniejący chodnik od cmentarza w kierunku Polanowa jest zdewastowany na odcinku

około 50 m i nie jest to powodem prac, które w tym momencie są prowadzone. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że jest zszokowany pismami, które otrzymali radni dotyczącymi

sytuacji  finansowej  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku.  Pan  Stefan  Wełniak  zapytał  radnych

powiatowych, czy na sesji,  bądź na komisjach były podejmowane tematy w tym kierunku oraz

czy będzie realizowany program naprawczy, gdyż raportu wynika, iż społeczeństwo coraz bardziej

się starzeje. 

Następnie  głos  zabrał radny  L.  Matuszewski, który  również  poprosił  o  wyjaśnienie  sprawy

poruszonej  przez  radnego Stefana  Wełniaka,  ponieważ On również  jest  zaniepokojony sytuacją

szpitala i informacjami, które zostały przedstawione w pismach. 

Korzystając z  obecności radnych powiatowych  radny Mateusz Jaremko  apelował,  aby zostały

wykoszone pobocza przy drodze powiatowej w Konstantynowie, ponieważ została ona pominięta.
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Radny dodał, że przy wjeździe do Konstantynowa i wyjeździe od strony Osieka nad Notecią są

spore zakrzaczenia, jest to droga z górki, co utrudnia wyjazd mieszkańcom, a przy zbliżających się

żniwach zwiększy się  częstotliwość przejazdu sprzętów rolniczych ww. drogą.  Następnie radny

zwrócił  się  do Starosty z prośbą o postawienie znaków ograniczających prędkość na drodze w

Żelaźnie wzdłuż posesji od 6 do 10 ze względów bezpieczeństwa, a Starosta jako zarządca drogi

mógłby takie ograniczenie wprowadzić. 

Odpowiadając na pytania radnych Rady Miejskiej  Pan Almuetaz Bellah Nasrullah – Radny Rady

Powiatu w Pile  zaznaczył, że sytuacja Szpitala Powiatowego w Wyrzysku była omawiana już nie

raz i zawsze mówił, że szpital funkcjonuje dobrze i stabilnie. Na wczorajszej sesji Rady Powiatu

był  punkt  dotyczący  informacji  finansowej  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku,  gdzie  były

przedstawione  wszystkie  szczegóły  dotyczące  sytuacji  szpitala.  Kontynuując,  radny  Almuetaz

Bellah Nasrullah powiedział, że 2018 rok szpital zakończył ze stratą. Natomiast jest ona mniejsza

w stosunku do lat poprzednich. Dług szpitala na koniec 2018 r. wynosił 762 tys. zł i był to wynik

o 1 mln zł  powyżej amortyzacji. Rok 2017 zakończono ze stratą około 900 tys. zł, jeszcze rok

wcześniej  około  800  tys.  zł.  Mówca  wskazał,  iż  gdy  obejmował  funkcję  prezesa  Szpitala

Powiatowego w Wyrzysku, a było to 4 lata temu szpital miał stratę około 5 mln zł narastająco,

a zobowiązania wynosiły około 3-4 mln zł. Na dzień dzisiejszy szpital ma większe zobowiązania.

Wprowadzając restrukturyzację w 2015 r. zyskał duże oszczędności. Natomiast  rosnące koszty płac

w ostatnich latach, w szczególności w 2017 r. i 2018 r. wykańczają szpital finansowo, gdyż musi

ponosić koszty, które nie są refundowane przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Przypomniał, że NFZ

refunduje  wzrost  pensji  pielęgniarek  oraz  ratowników.  W  roku  2018  nierefundowane  koszty

wzrosły o 1 mln zł, jest to wzrost ponad zaplanowane koszty płac.  Około 700 tys. zł strat są to

straty głównie związane z wzrostem np. najniższej krajowej, najniższej średniej ochrony zdrowia,

która wzrosła, a trzeba było to wypłacić bo jest to ustawowe zobowiązanie. Natomiast państwo tych

środków nie przekazało. Przyczyną trudnej sytuacji szpitala  są również kontrakty z Narodowym

Funduszem, które cały czas są na tym samym poziomie. Odnosząc się do pisma z firmy Ren Craft,

o którym mówili radni powiedział, że  pismo to zostało wysłane do wszystkich gmin w rejonie,

zarówno  do  Burmistrzów,  Wójtów,  Rady  Powiatu  i  Starosty  Pilskiego.  Uzupełniając  dodał,

że zaległości sięgają około 250 tys. zł, natomiast starają się spłacać zadłużenia na bieżąco. Z firmą

Ren Craft podpisano umowy o możliwości spłat ratalnych. Część została zapłacona po napisaniu

omawianego pisma. Radny Rady Powiatu wskazał, że szpital stara się podpisywać ugody na spłatę

ratalną. Następnie dodał, że szpital potrzebowałby dotacji z powiatu oraz restrukturyzacji, która jest

w trakcie  opracowywania.  Kończąc temat  mówca stwierdził,  że  prócz  problemów finansowych

szpital działa dobrze i ma nadzieję, że nikt nie ma żadnych zastrzeżeń. 
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Odnosząc się do tematu dróg Pan Almuetaz Bellah Nasrullah stwierdził,  iż w 2018 r.  niewiele

zostało  zrobione  na  drogach  i  chodnikach  powiatowych  znajdujących  się  w  gminie  Wyrzysk.

Ewentualne  zmiany  mogą  nastąpić  w  2020  r.,  ponieważ  na  rok  2019  zaplanowane  są  inne

inwestycje. 

Zabierając głos  Przewodniczący Rady wyraził troskę zarówno swoją, jak i pozostałych radnych,

odnośnie  sytuacji  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku.  Dodał,  że  ma  nadzieję,  iż  organ

odpowiedzialny za jego funkcjonowanie odpowiednio zadba o stan i przyszłość tegoż szpitala. 

Nawiązując do wątku pisma – petycji, który poruszyli radni Pan Stefan Wełniak oraz pan Leszek

Matuszewski radny Rady Powiatu w Pile Pan Stefan Rymer wskazał, że na ostatniej sesji uchwalą

Rady  została  ona  przekazana  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  gdyż  zgodnie  z  ustawą

o samorządzie powiatowym i Statutem ta komisja jest władna do wydania opinii co do dalszego

biegu petycji. Radny poinformował, że jest członkiem ww. komisji i już na środę zostało zwołane

posiedzenie w celu jej rozpatrzenia i wydania opinii. Komisja została zobowiązana do przedłożenia

Radzie Powiatu opinii do 12 sierpnia br.

Odnosząc się do prośby radnego Mateusza Jaremko, Pan Stefan Rymer powiedział, iż na początku

przyszłego tygodnia przekaże Jego uwagi Dyrektorowi Dróg Powiatowych. 

Radny Stefan Wełniak przekazał na ręce Pana Stefana Rymera podziękowania m.in. dla Dyrektora

Zarządu Dróg za obcięcie drzew na ul. Leśnej w Osieku. Wspomniał, że po jego długich staraniach

zostało  to  zrealizowane.  Następnie  radny  złożył  Panu  Stefanowi  Rymerowi  najlepsze  życzenia

z okazji święta samorządowca, gdyż na sesji majowej nie miał takiej możliwości. 

Stefan Rymer – Radny Rady Powiatu w Pile powiedział, że przekaże podziękowania.

Ad. 7 Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2018 rok:

1)  przedstawienie raportu;

Przed procedowaniem raportu Przewodniczący Rady  przypomniał, że zgodnie z art. 28aa ustawy

o samorządzie gminnym w ust.  5  zapisano,  iż:  „w debacie nad raportem o stanie  gminy radni

zabierają głos bez ograniczeń czasowych”. W ust. 6 zaś jest zapis: „w debacie nad raportem o stanie

gminy  mieszkańcy  mogą  zabrać  głos”.  Następnie  poinformował,  że  w  trybie  określonym

w ust.  6  ww.  przepisów wpłynęły  do  niego  dwa  pisemne  zgłoszenia,  według  kolejności:  Pani

Małgorzaty Martin – Mucha i Pana Grzegorza Oziminy wyrażające chęć zabrania głosu w debacie

nad raportem o stanie Gminy Wyrzysk za 2018 rok. W związku z powyższym Przewodniczący rady

zgłosił wniosek formalny, aby każdy z mieszkańców, którzy zgłosili chęć udziału w debacie mógł

zabrać głos wyłącznie raz w czasie nie przekraczalnym 10 minut. 
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W  obecności  15  radnych  13  głosami  „za”  Rada  przyjęła  zgłoszony  wniosek  formalny.   

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0.

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski,

Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard

Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

PRZECIW (2)

Mateusz Karol Jaremko, Łukasz Aleksander Napierała.

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Pani Bogusławie Jagodzińskiej – Burmistrz Wyrzyska. 

Rozpoczynając swoje wystąpienie  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poinformowała,

iż  jest  ono związane  z  art.  28aa  ustawy  z  dnia  8  marca  o  samorządzie  gminnym.  Następnie

przedstawiła  dane  dotyczące  powierzchni  gminy (159 km2),  wskazując  jaką  część zajmują  lasy

(2.031 ha) oraz grunty  rolne (11.622 ha),  ilość miejscowości  (34)  i  sołectw (19)  wchodzących

w  skład  Gminy  Wyrzysk.  Następne  dane  dotyczyły  liczby  mieszkańców,  która  w  porównaniu

z początkiem i końcem roku spadła o 75 osób. Na 14.008 mieszkańców, ponad 61% to mieszkańcy

w wieku 19 - 65 lat, a 16,7% to mieszkańcy powyżej 66 roku życia. Pani Bogusława Jagodzińska

poinformowała,  iż  do  najważniejszych  zadań  burmistrza  należy  wydawanie  zarządzeń,

których  w  2018  r.  było  358,  w  tym 314  zarządzenia  organu  oraz  44  wewnętrzne  zarządzenia

kierownika urzędu, ponieważ burmistrz występuje w dwóch rolach, jako organ wykonawczy Gminy

i  jako Kierownik Urzędu Miejskiego.  Kontynuując Pani  Burmistrz  wskazała,  iż  jako Burmistrz

wykonuje  swoje  zadania  poprzez  jednostki  organizacyjne  oraz  pracowników urzędu.  W gminie

działają  jednostki:  Samorządowa  Administracja  Mieszkaniowa  w  Wyrzysku,  Ośrodek  Sportu

i  Rekreacji  w  Wyrzysku,  Miejsko  –  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Wyrzysku,

Samorządowa Administracja Placówek w Wyrzysku, Szkoły Podstawowe w: Wyrzysku, Osieku nad

Notecią,  Kosztowie,  Falmierowie  i  Gleśnie,  publiczne  Przedszkola  w:  Wyrzysku  i  Osieku  nad

Notecią  oraz  instytucja  kultury,  czyli  Miejsko  –  Gminnym  Ośrodek  Kultury  w  Wyrzysku.

Do  najważniejszych  dokumentów,  na  których  pracuje  burmistrz  i  podlegli  mu  urzędnicy  jest

strategia rozwoju Gminy Wyrzysk na lata 2016 – 2025 przyjęta w roku 2016. Strategia obejmuje

koncepcje  funkcjonowania  gminy  na  najbliższe  lata  i  jest  realizowana  na  wielu  poziomach.

W roku 2018 do najważniejszych należała: budowa drogi w Bąkowie i Falmierowie, utwardzenie

nawierzchni  ul.  XXX-lecia  w Osieku  nad  Notecią,  czy  modernizacja  budynku  hali  sportowej
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w Wyrzysku, przygotowanie miejsc rekreacji i wypoczynku w Wyrzysku oraz przygotowano liczne

dokumentacje  projektowe.  Następnie  Pani  Burmistrz  wskazała  kolejny  strategiczny  dokument,

który leży w gestii wykonywania zadań przez Burmistrza, czyli studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Wyrzysk,  wszystkie  plany  zagospodarowania

przestrzennego  należy  sporządzać  tak  by  nie  naruszały  ustaleń  ww.  studium.  Kolejnym

dokumentem,  który  warunkuje  działanie  gminy  jest  Wieloletni  Program  Gospodarowania

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wyrzysk na lata 2018 – 2023. Z przygotowanego raportu wynika,

iż w porównaniu z rokiem 2013 ubyła ilość budynków z 18 do 16 oraz ilości lokali mieszkalnych

w tym mieszkania socjalne z  72 na 63. Łącznie w latach 2013 – 2018 sprzedano 49 lokali, z czego

w roku 2018 – 7.  Następnym dokumentem, o którym powiedziała  Pani  Burmistrz był Lokalny

Program  Rewitalizacji  Gminy  Wyrzysk  na  lata  2017  –  2023,  który  dotyczy  obszarów

rewitalizacyjnych i  składa się z dwóch podobszarów: miejscowości Wyrzysk oraz miejscowości

Osiek nad Notecią. W programie ujęto 25 projektów rewitalizacyjnych, które mają się przyczynić

do rozwiązania problemów społecznych w obszarach rewitalizacji. 6 projektów spośród 25 zostało

zrealizowanych w roku 2018. Do najważniejszych należy: Gmina Wyrzysk zdrowiem stoi, basen

miejski  w  Wyrzysku,  którego  jeszcze  budowa  jest  aktualnie  w  toku,  Wyrzysk  przyjazny  dla

mieszkańców, przebudowa i termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego. W ramach działań

planu  gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy  Wyrzysk  na  lata  2016  –  2023,  w  roku  2018

zrealizowano  zadania  z  zakresu  prac  termomodernizacyjnych  w  budynkach  użyteczności

publicznej, do najważniejszych należy budynek przy ul. Parkowej 15, gdzie znajduje się siedziba

dla ekipy sprzątającej  przy SAM-ie,  czy ścianie  budynku Klubu Miejskiego.  Kontynuując Pani

Burmistrz  powiedziała,  iż  ważną  inwestycją  oświatową  było  docieplenie  budynku  Szkoły

Podstawowej  w  Falmierowie.  Następnie  przypomniała,  iż  w  ramach  działań  dotyczących

ograniczenia  zanieczyszczenia  Rada  Miejska  w  październiku  ubiegłego  roku  podjęła  uchwałę

dotyczącą możliwości uzyskania dofinansowania do zadań, które realizują mieszkańcy, a zadania te

polegają na zmianie źródła ciepła nieekologicznego na ekologiczne. W budżecie na ten rok zostały

zabezpieczone środki  w wysokości 50 tys. zł. Program Ochrony Środowiska dla Gminy Wyrzysk

na  lata  2004  –  2019  był  kolejnym  programem,  który  wymianiła  Pani  Burmistrz,  a  dotyczy

on  usuwania  azbestu  i  wyrobów  azbestowych  zawierających  azbest  z  terenu  miasta  i  Gminy

Wyrzysk. Nawiązując do tematu Pani B. Jagodzińska powiedziała, że Straż Miejska prowadzi stały

monitoring  stanu  porządku  na  terenie  gminy  i  jeżeli  są  zgłoszenia  mieszkańców  interweniuje

po  uzyskaniu  informacji  o  nielegalnym  składowaniu  tego  typu  odpadów.  Następny  program,

który  został  wymieniony  przez  Panią  Burmistrz  był  Program  opieki  nad  zabytkami  Gminy

Wyrzysk,  który jest  uchwalony na lata  2017 – 2020.  W roku 2018 r.  skorzystały z  niego dwa
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podmioty (Parafia pw. Świętego Jakuba Wyższego w Gromadnie – 20 tys. zł oraz osoba fizyczna –

10  tys.  zł.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  przedstawiła   programy  dotyczące  rodzin  i  spraw

społecznych: program wspierania rodziny na lata 2017 – 2020, który jest adresowany do rodzin

z dziećmi, które mają problemy z wypełnianiem funkcji  opiekuńczo – wychowawczej,  program

przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  ochrony  ofiar  przemocy  w  rodzinie,  który  był

realizowany  w  latach  2017  –  2018,  strategia  rozwiązywania  problemów  społecznych  Gminy

Wyrzysk, realizowana w latach 2016 – 2025. W ramach tego programu realizowany jest projekt

„Aktywna integracja w Gminie Wyrzysk”, który w 2018 r. został skierowany do 80 osób, w tym 44

kobiet  zagrożonych ubóstwem i  wykluczeniem społecznym.  Miejsko-Gminny Ośrodek  Pomocy

Społecznej  realizuje  również  Gminny Program Osłonowy w zakresie   dożywiania  „Posiłek  dla

dzieci i Młodzieży”. Na realizację tegoż programu w roku 2018 przeznaczono ponad 152 tys. zł,

z  czego środki  gminne wyniosły  ponad 60 tys.  zł.  Pani  Burmistrz  przypomniała,  że  w gminie

Wyrzysk w roku 2018 realizowany był również Program Aktywności Lokalnej dla Gminy Wyrzysk,

który  był  skierowany  do  członków  grup  lokalnych,  osób  wykluczonych  i  zagrożonych

wykluczeniem społecznym. W ramach programu odbywały się działania integrujące, aktywizujące,

warsztaty  z  radcą  prawnym  oraz  warsztaty  w  zakresie  dziedzictwa  kulturowego.  Ważnym

programem był Gminny Program Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz

Przeciwdziałania Narkomanii. W roku 2018 zostało na realizację zadań z zakresu tego programu

przeznaczonych  ponad  474  tys.  zł.  Zrealizowano  ponad  205  tys.  zł.  Kolejnym  programem,

o  którym  powiedziała  Pani  Burmistrz  był  Program  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi

oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  gminy  Wyrzysk  w  2018  r.,  na  który

wydatkowano w 2018 r. ponad 76 tys. zł, a dotyczy to bezdomnych psów, które są umieszczane

w schronisku, opiekę nad kotami wolno żyjącymi.  Pani B. Jagodzińska wskazała, iż  Wieloletni

plan rozwoju i  modernizacji  urządzeń wodociągowych i  kanalizacyjnych jest  realizowany przez

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Spółka z o.o. W roku 2018 spółka wydała

kwotę ponad 3.700.000 zł  m.in.  na modernizację ujęcia i  stacji  uzdatniania wody w Polanowie

tj. 300 tys. zł oraz rozbudowę i przebudowę oczyszczalni ścieków w Wyrzysku tj. ponad 3 mln zł.

Przechodząc  do  sołectw  Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  były  w  nich  realizowane  Sołeckie

Strategie Rozwoju na lata 2018 – 2023. W roku 2018 uchwalono osiem strategii: Dobrzyniewo,

Famierowo, Glesno, Gromadno, Kosztowo, Osiek nad Notecią,  Ruda i  Żelazno. Następnie Pani

Burmistrz  podziękowała  tym  sołtysom,  radom  sołeckim  i  mieszkańcom  za  wypracowanie

wniosków. Dodała, iż zachęca inne  miejscowości do tworzenia takich dokumentów, ponieważ one

dają  możliwość  uzyskania  dodatkowych  punktów  przy  kierowanych  wnioskach  o  przyznanie

dodatkowych środków na remonty odbywające się w sołectwach, czy na inwestycje z Samorządu
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Województwa Wielkopolskiego. Miejscowości Gromadno i Osiek nad Notecią posiadały takowe

i  otrzymały  po  30.000,00  zł  na  realizację  projektów.  Kolejnym ważnym obszarem jest  obszar

współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami

organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi

na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych. W ramach którego przyznano dotacje

z budżetu gminy dla 21 podmiotów, a one realizowały 23 zadania z szeregu obszarów: ochrony

kultury,  działań  profilaktycznych,  upowszechnienia  kultury  fizycznej.  Pani  Burmistrz

poifnormowala,  iż  przedstawiła  również  wykonanie  uchwał  Rady  Miejskiej,  ponieważ  był

to obowiązek  sprawozdawczy wynikający z ustawy. Wspomniała, iż Rada uchwaliła 140 uchwał,

z tego w kadencji 2014 – 2018 podjęto 91 uchwał, a w kadencji 2018 – 2023 podjęto 49 uchwały.

Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jak  do  tej  pory  przedstawiła  te  zadania,  które  są

ustawowo określone do przedłożenia Wysokiej Radzie. Postanowiła jednak, że przedstawi również

zadania których nie widać, a które wynikają z mrówczej pracy urzędniczej. W ramach realizacji

zadań zleconych z zakresu administracji rządowej realizowano zadania związane z rejestracją akt

stanu  cywilnego,  ewidencją  ludności  i  dowodów  osobistych  oraz  ewidencją  działalności

gospodarczej  Gmina  współpracuje  ze  Stowarzyszeniami  i  bierze  udział  w  związkach

międzygminnym. Następnie Pani Burmistrz wymieniła, iż gmina współpracuje z: Lokalną Grupą

Rybacką   „7 RYB”, Lokalną Grupą Działania „Krajna nad Notecią”, Związkiem Międzygminnym

„Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi”,  Wielkopolskim  Ośrodkiem  Kształcenia

i  Studiów  Samorządowych,  Związkiem  Stowarzyszeń  Pilski  Bank  Żywności,  Organizacją

Turystyczną  Północnej  Wielkopolski  „Dolina  Notecią”,  Stowarzyszeniem  Gmin  i  Powiatów

Wielkopolski,  Spółdzielnią  Socjalną  „Nowe  Horyzonty”.  Odnosząc  się  do  oświaty  Pani

B. Jagodzińska powiedziała, że rok 2018 jak każdy ma dwa w sobie skupione roki szkolne Liczba

uczniów  w  przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolach  kształtowała  się  następująco:  w  roku

2017/2018 – 472, 2018/2019 – 447, a w szkołach podstawowych uczyło się w roku 2017/2018 –

1.388, natomiast w 2018/2019 – 1.408. Następnie Pani Burmistrz odniosła się do tematu kultury

i ochrony dziedzictwa narodowego w dziedzinie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa

narodowego,  tradycji  i  turystyki  w 2018 r.  w ramach otwartych konkursów ofert  na podstawie

ustawy o pożytki publicznego i wolontariacie udzielono stowarzyszeniom dotacji na kwotę 52.500

zł. Realizacją upowszechniania kultury w gminie zajmuje się Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury

w Wyrzysku, w ramach  którego działają: Biblioteka Publiczna w Wyrzysku wraz z filią w Osieku

nad Notecią, chóry: Wyrzyski Chór Męski, Wyrzyski Chór CANTO, Międzyszkolny Chór CANTO,

dziecięce  i  młodzieżowe  grupy  taneczne,  a  także  zespoły  muzyczne,  koło  plastyczne

i fotograficzne. Kulturą fizyczną zajmuje się jednostka OSiR w Wyrzysku ale także stanowisko
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w  Urzędzie  Miejskim,  które  również  zbiera  informacje  o  osiągniętych  wynikach  sportowych.

W wyniku ogłoszonych konkursów na wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej udzielono

sześciu stowarzyszeniom dotacji na kwotę 200 tys. zł. Pani Burmistrz poinformowała, iż podczas

imprez sportowo-kulturalnych organizowane były badania profilaktyczne dla mieszkańców gminy.

Nawiązując do Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani B. Jagodzińska uzupełniła,

iż  świadczy  on  pomoc  z  powodu  długotrwałej  choroby,  ubóstwa,  bezradności  w  prowadzeniu

gospodarstwa  domowego  i  bezrobocia.  MGOPS zajmuje  się  również  pracą  socjalną,  która  jest

prowadzona  w  318  rodzinach.  Świadczenia  rodzinne,  które  wypłacono  to:  świadczenia

wychowawcze 500+ w wysokości ponad 9 mln zł, z funduszu alimentacyjnego  ponad 560 tys. zł,

realizowany jest program Dobry Start na kwotę 537 tys. zł, stypendia i zasiłki szkolne oraz dodatki

mieszkaniowe  i  energetyczne.  Przechodząc  do  następnego  tematu  Pani  Burmistrz  wskazała,

iż  Gmina  Wyrzysk  jest  gminą  wiejsko-miejską.  Na  gminny  zasób  komunalny  składają  się

nieruchomości o łącznej powierzchni 308,9845 ha z czego 215,0382 położonych jest na obszarze

wiejskim, a 93,9463 ha w mieście Wyrzysk. W 2018 r. 63 nieruchomości zostały przeznaczone do

sprzedaży,  przeprowadzono  57  przetargów.  Nabywców  znalazło  17  nieruchomości  o  łącznej

powierzchni  1,2250  ha.  Dochód  z  tego  tytułu  wyniósł  511.150  zł  i  zasilił  budżet  gminy.

Ze sprzedaży 7 lokali mieszkalnych gmina Wyrzysk uzyskała dochód w wysokości 144.773,42 zł.

Pani Burmistrz wskazała, iż planem zagospodarowania przestrzennego objętych jest 11% gminy

Wyrzysk.  Następnie  wymieniła  plany,  które  obowiązywały  w  2018  r.,  ilość  wydanych  decyzji

o warunkach zabudowy (56), ilość zaświadczeń o przeznaczeniu w planie (230) oraz ilość wypisów

i  wyrysów  z  planu  miejscowego  (29).  Pani  Burmistrz  podkreśliła,  iż  ważnym  tematem  dla

mieszkańców  są  drogi.  Łączna  długość  zewidencjonowanych  dróg  gminnych  wynosi  ponad

157 km. W roku 2018 łączne nakłady z budżetu gminy i funduszy sołeckich na bieżące utrzymanie

dróg wyniosły ponad 731 tys. zł. Na terenie miasta funkcjonują trzy strefy płatnego parkowania.

Dochód jakie  gmina  uzyskała  z  tego tytułu  w roku 2018 to ponad 136 tys.  zł.  Na inwestycje

i  remonty  w  roku  2018  przeznaczono  ponad  6.358.000  zł,  z  tego  transport  i  łączność  ponad

3.600.000  zł,  gospodarka  mieszkaniowa  ponad  753  tys.  zł,  administracja  publiczna  22  tys.  zł,

bezpieczeństwo publiczne i  ochrona przeciwpożarowa ponad 76 tys.  zł,  gospodarka komunalna

i ochrona środowiska ponad 49 tys. zł, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego ponad 58.000,00

zł,  kultura fizyczna ponad 1.549.000 zł,  a fundusz sołecki ponad 164 tys. zł.  Na terenie gminy

Wyrzysk działa również targowisko miejskie,  jedno w Wyrzysku, drugie w Osieku. Na bieżące

utrzymanie tych miejsc w roku 2018 wydatkowano kwotę 55.263,51 zł, natomiast przychód jaki

uzyskano z opłaty targowej to kwota ponad 114 tys. zł. Na utrzymanie zieleni w Wyrzysku i Osieku

nad  Notecią  wydatkowano  kwotę  ponad 222 mln  zł,  to  zadanie  wykonuje  SAM w Wyrzysku.
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Od 2018 r. na terenie miasta Wyrzyska funkcjonuje toaleta publiczna. Kontynuując Pani Burmistrz

powiedziała,  iż   Związek Międzygminny „Pilski  Region Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi”

składający  się  aktualnie  z  14  gmin,  w  tym z  Gminy  Wyrzysk  realizuje  gospodarkę  odpadami

komunalnymi.  Z  budżetu  Gminy  udzielono  dotacji  na:  pokrycie  części  kosztów  budowy

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz na wymianę źródeł ciepła na ekologiczne. W dalszej

kolejności Pani Burmistrz powiedziała, że długość sieci wodociągowej w Gminie wynosi 119,02

km, natomiast kanalizacyjnej prawie 58 km. Na terenie gminy działa 7 jednostek OSP.  Kończąc

Pani B. Jagodzińska powiedziała, że Gmina Wyrzysk realizowała 6 projektów tzw. twardych, które

były  współfinansowane  ze  środków  zewnętrznych,  w  tym  2  projekty  ze  środków  unijnych,

a 4 projekty ze środków krajowych w łącznej wysokości 832.917,08 zł, są to projekty z zakresu

poprawy estetyki przestrzeni publicznej w centrum Wyrzyska,  z zakresu poprawy infrastruktury

komunikacyjnej  oraz  projekt  z  zakresu  poprawy  infrastruktury  sportowej  jak  remont  zaplecza

szatniowo – socjalnego oraz magazynowego pawilonu sportowego w Osieku nad Notecią. Jednostki

podległe  Burmistrzowi  realizowały  swoje  projekty.  Odnosząc  się  do  budżetu  obywatelskiego

stwierdziła, iż takowy nie był realizowany. W 2018 roku. 

Przewodniczący  Rady podziękował  Pani  Burmistrz  za  przedstawienie  raportu  o  stanie  Gminy

za 2018 rok. 

2)  debata nad raportem;

Przechodząc do debaty o stanie Gminy Wyrzysk za 2018 rok Przewodniczący Rady uporządkował

wystąpienia wskazując, iż najpierw głos zabiorą radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, a następnie

osoby-mieszkańcy  które  wyraziły  swój  akces  do  zabrania  głosu  w  tej  debacie.  Następnie

wspomniał, iż raport jest to novum, które zostało wprowadzone do przepisów ustawy o samorządzie

gminnym na mocy ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. Pan R. Łuka podkreślił,  iż jest to bardzo

ważny dokument  dotyczący życia i działalności wspólnoty samorządowej gminy, podsumowuje

on również działalność Burmistrza Wyrzyska za poprzedni rok. Przewodniczący przechodząc do

części   poświęconej zadawaniu pytań zwrócił się do Pani burmistrz z pytaniem, czy przewiduje

Ona inne  formy pomocy finansowej  dla  właścicieli  budynków np.  na  Placu  Wojska  Polskiego

w celu dofinansowania do poniesionych kosztów ich odnowienia,  gdyż obowiązująca w gminie

uchwała odnośnie udzielania dotacji na prace remontowe przy zabytkach dotyczyła tylko zabytków

wpisanych do gminnej ewidencji zabytków, a nie również tych objętych ochroną konserwatorską.

Radny Leszek Matuszewski poprosił o sprostowanie, ponieważ referując Pani Burmistrz wskazał,

iż  na utrzymanie zieleni w Wyrzysku i w Osieku wydano kwotę 222 mln zł.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że chodziło o 222 tys.zł. 
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Korzystając  z  możliwości  zadawania  pytań  radny  Leszek  Matuszewski zapytał  jak  zostaną

zagospodarowane  pomieszczenia po byłym gimnazjum?

Następnie radny  Piotr  Radwański zapytał  o  przyczynę  tak  małej  ilości  sprzedanych  działek,

gdyż  przetargów było 57, a sprzedano tylko 17 działek. 

Radny Stefan Wełniak nawiązując do raportu wyraził  uznanie dla pracowników urzędu i ogrom

pracy  jaki  włożyli  w  przygotowanie  go  w  takiej  wersji.  Poinformował,  że  nie  było  tego

w poprzednich  kadencjach,  a  dzisiaj  mieszkańcy  otrzymali  możliwość  wglądu  i  oceny  działań

podejmowanych przez burmistrza. Kontynuując radny powiedział, że za 20 lat  forma tego raportu

będzie  miała  wydźwięk  historyczny.  Radny  zauważył,  iż  raport  powinni  oceniać  tylko  radni

poprzedniej kadencji, gdyż dziewięcioro nowych radnych, którzy rozpoczęli pracę od 18 listopada

2018 roku będą oceniani w 2020 r. Radny podziękował za przygotowanie ww. dokumentu.

Następnie głos zabrał  radny Piotr Banach przyłączył się do  podziękowań za przygotowanie tego

raportu. Wspomniał, że pracuje w administracji samorządowej już 20 lat i wie ile potrzeba trudu,

aby  coś  dodatkowego  stworzyć.  Nadmienił,  że  wszystkie  pozostałe  prace,  które  urzędnicy

wykonują na bieżąco były realizowane.

Radny Włodzimierz Michalski zapytał, jaka jest wartość rynkowa 7 sprzedanych mieszkań w 2018

roku? 

W związku  z  brakiem dalszych  pytań  radnych  Przewodniczący  Rady oddał  głos  mieszkańcom

Gminy  Wyrzysk,  którzy  zgłosili  chęć  udziału  w  debacie.  Jako  pierwsza  głos  zabrała  Pani

Małgorzata Martin – Mucha. 

Pani  Małgorzata  Martin-Mucha  podziękowała  za  przekazanie  głosu  i  poddała  pod  wątpliwość

sprawę, czy Rada miała podstawy prawne do ograniczenia czasu wypowiedzi mieszkańca gminy,

ponieważ nie wynika to  z ustawy o samorządzie gminnym.

Przewodniczący Rady poprosił, aby pamiętać, że w tej chwili dyskutują o raporcie o stanie gminy

za 2018 rok i nie chciałby zwracać uwagi poszczególnym mówcom, gdyż dla nikogo nie jest to

przyjemne. 

Kontynuując  Pani  Małgorzata  Martin-Mucha stwierdziła,  że  wymaga  to  wyjaśnienia,

ponieważ w ustawie  o  samorządzie  gminnym nie  ma podstawy prawnej  na  tego typu decyzje.

Następnie zapytała, czy w opracowanie raportu była zaangażowana firma zewnętrzna. Jeżeli tak to

chciałabym wiedzieć ile kosztowało opracowanie ww. dokumentu. Pani M. Martin-Mucha wniosła

uwagę co do  opublikowania raportu na BIP, ponieważ Jej zdaniem zostało to zrobione dopiero

16  bądź  17  czerwca,  kiedy  obowiązek  ustawowy  był  31  maja.  Dodała,  że  dwukrotnie

interweniowała  telefoniczne  i  nie  były  to  przyjazne  rozmowy.  Kolejną  uwagą  zgłoszoną  przez

mieszkankę był brak druku wniosku o udział mieszkańca w debacie, gdzie na stronach innych gmin,
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jeszcze  mniejszych  jak  Wyrzysk,  takie  wnioski  były.  Następnie  Pani  M.  Martin-Mucha

zasygnalizowała sprawy w jej ocenie nieistotne dla tego raportu. W Jej odczuciu przynajmniej 1/3

objętości  raportu  są  to  sprawy zupełnie  nieistotne  dla  gminy.  Mówczyni  wskazała,  że  zadania

burmistrza  i  urzędu  wynikają  z  ustaw,  rozporządzeń  i  regulaminów  nie  było  więc  potrzeby

przedstawiania tego w sposób tak obszerny.  Następnymi nieistotnymi sprawami wskazanymi przez

mieszkankę były: cele i zadania realizowane przez szkoły, zadania realizowane przez przedszkola,

zadania  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  zadania  bibliotek,  specyfikacja

wszystkich budynków mieszkalnych, które stanowią własność gminy, współwłasność gminy, stan

techniczny  zasobu  mieszkaniowego,  zasady  polityki  czynszowej,  obszerna  część  dotycząca

wykonania  uchwał  Rady  Miejskiej,  udział  szkół  w  projektach,  część  dotycząca  oświaty,  rzecz

dotycząca  lasów,  rozmiary  drzew,  obwód,  szerokość  koron,  pomników  przyrody.  Wszystkie  te

sprawy jej zdaniem nie były ważne w kontekście spraw, które nie znalazły się w raporcie, a które są

istotne  dla   Gminy  Wyrzysk.  Według  Pani  Małgorzaty  Martin-Mucha  sprawy,  które  zostały

marginalnie  potraktowane to  temat  inwestycji,  brak poszczególnych inwestycji,  zadań,  wartości

zadań, ile robót wykonano w 2018 roku, przy poszczególnych inwestycjach przedstawiono krótko,

informacje są powierzchowne, a jest to dla mieszkańców bardzo istotne. Kontynuując mówczyni

wskazała,  że w raporcie nie  znalazły się  sprawy dotyczące zadłużenia gminy,  które jest  bardzo

istotne dla Gminy Wyrzysk i dla mieszkańców, ponieważ zadłużenie rośnie w sposób dynamiczny.

Uzupełniła,  iż  od  2014  do  2018  roku  przybyło  5  mln  zł  zadłużenia  i   będzie  ono  narastało

dynamicznie przy polityce inwestycyjnej  prowadzonej w gminie, ponieważ nie ma priorytetów.

Zwracając  się  do  radnych Rady Miejskiej  Pani  M.  Martin-Mucha zapytała,  czy  nie  należałoby

określić zakresu informacji, których raport powinien obejmować. Następnie mieszkanka przeszła do

pytań  szczegółowych  i  zapytała  o  dwie  inwestycje:  „Gmina  przyjazna,  odnowa  miejsc

wypoczynku”,  jak  również  „Gmina  zdrowiem  stoi  –  uzupełnienie  i  rozwój  infrastruktury”.

Wszystko zostało  bardzo  ładnie  wykonane,  ale  w Jej  ocenie  są  to  inwestycje  mniej  potrzebne

społeczności.  Pani  M.  Martin-Mucha  powiedziała,  że  w polityce  inwestycyjnej  należy  zwrócić

uwagę na inwestycje, które są potrzebne mieszkańcom. Dodała, że nie należy przekazywać miliona

złotych  na  inwestycje,  o  których  wcześniej  wspomniała  w  sytuacji,  kiedy  ludzie  nie  mają

kanalizacji  sanitarnej  i  utwardzonych  dróg.  Mówczyni  poddała  pod  wątpliwość,  czy  należało

wykonywać  inwestycje  zaciągając  kredyty,  które  powiększyły  zadłużenie  gminy  o  900  tys.  zł.

Następnie zapytała, czy nie należało  zagospodarować tego z mniejszym rozmachem za mniejsze

pieniądze? Kontynuując dodała, że bardzo Ją to bulwersuje i nie tylko Ją.  Pani M. Martin-Mucha

podkreśliła, że gdyby 914 tys. zł  przeznaczyć na spłatę rat kredytów i pożyczek, które przypadały

w roku  2018,  a  było  tego  2.262.000  zł  to  byłoby  to  40% pokrycia  rat  kredytów  i  pożyczek.
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Zagospodarowanie można było zrobić z mniejszym rozmachem, ponieważ ludzie na ul. Leśnej nie

mają kanalizacji „a w Wyrzysku leżą sobie na leżakach i na plaży miejskiej, jak na Karaibach”.

Ponownie zwracając się do radnych mieszkanka wskazała, że powinni Oni prowadzić odpowiednią

politykę inwestycyjną. Kontynuując, podkreśliła ulicę Leśną w Osieku nad Notecią i wskazała, że

ulica ta nie kończy się na skrzyżowaniu, gdyż dalej również mieszkają mieszkańcy gminy, którzy

oczekują spełnienia podstawowych spraw jak kanalizacja. Pani M. Martin-Mucha zwracając się do

Pani Burmistrz zapytała kiedy to będzie zrealizowane? Stwierdziła, że trzeba wybierać inwestycje,

które przynoszą dochody gminie, a taką inwestycją jest kanalizacja sanitarna i basen. Następnie

Pani M. Martin-Mucha zapytała co się dzieje z basenem, od kiedy się go remontuje i kiedy będzie

skończony?  Kierując  swoje  pytanie  do   Pani  Burmistrz  i  Pani  Kierownik  Ośrodka  Sportu

i Rekreacji, ponieważ w raporcie można przeczytać, że w roku 2018 powinien być on skończony.

Mówczyni poddała pod wątpliwość jak można na gospodarkę komunalną,  na wszystkie zadania

związane z oczyszczaniem miasta wydatkować środki budżetowe rzędu 600 tys. zł?

Przewodniczący Rady  podziękował bardzo Pani Małgorzacie Martin-Mucha za udział w debacie

informując, że minął czas na zabranie przez Nią głosu. Następnie Przewodniczący poprosił Pana

Grzegorza Oziminę, drugiego mieszkańca, który zgłosił się do debaty nad raportem. 

Pan Grzegorz Ozimina oświadczył, że rezygnuje z wypowiedzi na rzecz Pani Małgorzaty Martin-

Mucha.  

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady przypomniał,  że radni  podjęli  decyzję,  iż  każdy

z mieszkańców, którzy wyrazili akces do wzięcia udziału w debacie ma prawo wystąpić tylko raz

w czasie nie dłuższym niż 10 min.

Pan Grzegorz Ozimina zaczynając swoją wypowiedz stwierdził, iż radni nie wykorzystali dobrych

uwag i spostrzeżeń Pani Małgorzaty Martin-Mucha nie pozwalając się Jej wypowiedzieć do końca.

Dodał,  że  On  podpisuje  się  pod  problemami,  które  Ona  wymieniła.  Kontynuując  powiedział,

że w raporcie są dobre i złe rzeczy, ale np. zabrakło mu ustosunkowania się do sprawy PSZOK-u

i  do całego punktu ochrony środowiska. Wskazał, że w Gminie jest problem z azbestem, ponieważ

zostało około 2 mln kg azbestu, a rocznie usuwane jest około 2 tys. kg azbestu. Odnosząc się do

tematu bulwarów, o czym wspominała Pani M. Martin-Mucha powiedział, że bulwary są piękne

i  potrzebne,  ale  stan wody jest  okropny.  Dodał,  że  w gminie dba się  o  środowisko, budowane

są  przydomowe oczyszczalnie,  rozbudowuje się gminę natomiast rzeka jest  w fatalnym stanie.

Wskazał, że w ostatnim raporcie o stanie środowiska, który został przedstawiony przez pracownika

urzędu wynikało, że woda jest coraz gorsza. Świadczy to o tym, że nie prowadzi się długofalowych

działań  z  sąsiednimi  gminami,  które  zanieczyszczają  wodę.  Mówca  dodał,  że  od  wielu  lat

mieszkańcy  czekają  na   punkt  segregacji  surowców  komunalnych,  który  miał  być  już  dawno
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otwarty. Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że rozumie, iż nie jest to obiekt gminny ale gmina jest

udziałowcem Spółki i powinna  bardziej zainteresować się tematem. Następnie mówca poruszył

wątek remontu ul. Parkowej. 

Przewodniczący  Rady  przeprosił  i  poprosił,  aby  Pan Grzegorz  Ozimina  odnosił  się  do  raportu

o stanie Gminy za 2018 rok, natomiast On nawiązuje do roku 2019. 

Kontynuując Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że rozumie, iż budowy drogi ul. Parkowej i basenu

nie wykona się w 10 min., ale jest to problem ciągnący się od wielu lat. Uzupełniając powiedział, że

utrudnia  to pracę i życie wielu mieszkańcom. Rodzice narzekają, że nie mogą w sposób bezpieczny

i wygodny dowieźć dzieci do szkoły.  Podkreślił, że w czasie, gdy są wakacje nie odbywają się

również prace na drodze ul. Parkowej. 

Przewodniczący Rady ponownie poprosił, aby Pan Grzegorz mówił na temat.

Kontynuując swoje wystąpienie  Pan Grzegorz Ozimina  zwrócił uwagę na zasoby mieszkaniowe.

Sprzedawane są mieszkania, których gminie brakuje na wynajem, zamianę, prawidłową gospodarkę

komunalną i  socjalną.  Podkreślił,  że  nie  ma w tym zakresie  żadnych działań.  Pan G.  Ozimina

odwołując się do strategii rozwoju zauważył, iż są w niej cztery kolumny: wzmocnienie potencjału

gospodarczego gminy, rozwój turystyczny, wzrost spójności i intensywny rozwój na rzecz rozwoju

gminy. W związku z powyższym zapytał jakie działania są podejmowane w kierunku możliwości

tworzenia miejsc pracy,  prócz sklepów? Mówca wyraził  swoje niezadowolenie z  faktu,  iż  Pani

Burmistrz w ogóle się do tego nie ustosunkowała. Kończąc powiedział, że przyłącza się do słów

swojej przedmówczyni, iż w raporcie dużo miejsca poświęcone jest sprawom mało istotnym np.

ilość hektarów łąk, lasów, drzew, a nie ma informacji ile miejsc pracy na terenie gminy utracono,

a ile nowych utworzono. 

W związku z zakończeniem wystąpienia Pana Grzegorza Oziminy  Przewodniczący podziękował

i zapytał, czy radni chcieliby jeszcze zabrać głos?

W związku z brakiem pytań ze strony radnych, Przewodniczący R. Łuka oddał głos Pani Burmistrz

Wyrzyska – Bogusławie Jagodzińskiej. 

Odnosząc się do tematów poruszonych w debacie  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska

zaczęła  od wątku,  który  podjął  radny  Wełniak,  a  kontynuował  radny  Piotr  Banach  i  bardzo

podziękowała za dobrą ocenę wykonanej pracy. Odpowiadając Pani Małgorzacie Martin-Mucha na

jeden  z  tematów  poruszanych  podczas  jej  wystąpienia  oświadczyła,  że  raport  został

przygotowywany  przez  pracowników,  kierowników  Urzędu  Miejskiego,  ale  jednocześnie  przez

kierowników  i  pracowników  jednostek  organizacyjnych  Gminy  Wyrzysk.  Uzupełniając  dodała,

że raport nie został zlecony żadnej firmie zewnętrznej. Pani Burmistrz dodała, że całość redagowała

Pani  Sekretarz  Wiesława  Krasocka,  za  co  w  tym  momencie  Jej  podziękowała,  jak  również
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wszystkim  kierownikom  i  pracownikom  Urzędu  Miejskiego,  gdyż  była  to  żmudna  praca.

Wyjaśniając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  prace  nad  raportem  rozpoczęły  się  w  lutym,

a  zakończyły  przed  oddaniem raportu.  Odnosząc  się  do  uwag Pani  Małgorzaty  Martin-Mucha,

iż  w raporcie  znalazły  się  sprawy mało  istotne  podkreśliła,  że  ustawa jasno określa  co winien

on zawierać,  a jest  to:  realizacja  polityk,  programów i  strategii,  uchwał  Rady gminy i  budżetu

obywatelskiego. Ustawa określa, aby podać datę uchwalenia uchwały, informację gdzie i kiedy była

publikowana oraz czego dotyczyła.  Podobnie realizację polityk, programów i strategii. Odnosząc

się do wypowiedzi Pani M. Martin-Mucha i Jej sugestiach co było istotne w raporcie, a co nie

stwierdziła, że jest to Jej subiektywna opinia. Prócz ustawowo wskazanych zagadnień jakie miał

zawierać  raport  to  Ona  jako  Burmistrz  zdecydowała,  co  jeszcze  powinno  się  w  nim  znaleźć.

Według  mieszkanki  Pani  M.  Martin-Mucha  oświata  była  tematem  zbyt  szeroko  rozpisanym,

natomiast z uwagi na to, iż w gminie Wyrzysk, tak jak w większości gmin oświata pochłania ponad

połowę  budżetu  gminy  uważa,  że  nie  należało  potraktować  tego  jako  sprawę  mało  istotną.

Pani Burmistrz wskazała, że były gminy, gdzie radni odrzucali raport sporządzony przez burmistrza

ze  względu  na  to,  że  był  on  jakościowo  słaby,  lakoniczny,  a  ma  być  to  raport,  który  będzie

świadectwem  pracy  burmistrza  i  źródłem  informacji,  jak  powiedział  radny  Stefan  Wełniak.

Odnosząc się do zarzutu, iż w raporcie informacje dotyczące inwestycji są skrótowe odesłała do

treści raportu (strony od 24 do 37). Następnie Pani Burmistrz dodała, że Pani M. Martin-Mucha

jako były skarbnik gminy doskonale wie i zdaje sobie sprawę, że informacje o inwestycjach i ich

realizacji oraz kwotach wydanych na inwestycje znajdują się w sprawozdaniu z wykonania budżetu.

Pani Burmistrz nie zgodziła się z zarzutem, że poświęca zbyt dużo uwagi na realizację inwestycji

niepotrzebnych. Dodała,  że jako Burmistrz daje propozycje, a Rada je uchwala. Pani Burmistrz

stwierdziła, iż według Niej obowiązkiem była realizacja projektów dotyczących zagospodarowanie

przestrzennego  miasta  Wyrzyska,  czyli  w  obszarach  stawu  miejskiego,  rozbudowa  bulwarów

wyrzyskich,  czy  rozbudowa  miejsca  rekreacji  wypoczynku  przy  pomniku  Chrystusa  Króla.

Dodała,  że  według  Niej  nie  skorzystanie  ze  środków  wewnętrznych  byłoby  niegospodarne.

W związku z powyższym Pani Burmistrz odwróciła pytanie i zapytała, czy gdyby nie skorzystała

z  środków zewnętrznych nie  zarzucono by Jej,  że  nie  sięgnęła  po  środki,  które  np.  Łobżenica

pozyskała?  Pani  B.  Jagodzińska  podkreśliła,  że  Raport  został  przedłożony  Radzie  Miejskiej

w terminie ustawowym, natomiast dobrą wolą burmistrza,  a nie  ustawowym obowiązkiem była

publikacja raportu w BIP-ie. Kontynuując Pani Burmistrz dodała, że gmina Wyrzysk jest gminą

przede wszystkim wiejską, dlatego ważne było dla Niej pokazanie ile  pieniędzy wydawanych jest

na  program  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami,  czy  jak  prowadzona  jest  gospodarka  leśna.

Odnosząc się do tematów związanych z basenem, Pani Burmistrz wskazała, że  roczne opóźnienie
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związane z realizacją tego zadania wynikało z tego, że w 2015 r. dach został wykonany wadliwie

przez firmę Pana G. Oziminy.  Mówczyni wskazała, że już w Jej ulotce wyborczej zostało zapisane,

iż będzie szukała innych form pomocy dla mieszkańców, których budynki są w gminnej ewidencji

zabytków w zdobyciu  środków na dofinansowanie docieplenia i zmianę elewacji. Projekt uchwały

w  niniejszej  sprawie  zostanie  przygotowany  w  październiku  i  będzie  proponowała  radnym

zwolnienie z podatku od nieruchomości osób fizycznych, które będą chciały zmienić elewację na

swoim budynku i go odrestaurować. Pan Burmistrz zauważyła, iż niektóre mieszkania z zasobu

gminy zostały wykupione z bonifikatami nawet do 80%. w związku z tym nie uzyskano kwoty

szacunkowej,  która  została  określona  w  operacie.  Odpowiadając  na  pytanie  radnego

L. Matuszewskiego Pani Burmistrz wskazała, iż radni na ostatniej sesji podjęli uchwałę dotyczącą

przeznaczenia środków – 60 tys. zł na przebudowę niektórych pomieszczeń w byłym gimnazjum

w Osieku na Notecią. Pomieszczenia te mają być przeznaczone na świetlicę socjoterapeutyczną,

która  prowadzona  jest  przez  MGOPS.  Odnosząc  się  do  pytania  zadanego  przez  radnego

P. Radwańskiego Pani Bogusława Jagodzińska podkreśliła, iż ogłoszenie o przetargu na działkę nie

jest równoznaczne z tym, iż znajdzie się osoba chętna do jej kupna.  Dlatego właśnie ogłoszono 57

przetargów, a sprzedanych zostało tylko 17 działek. Kończąc Pani burmistrz dodała, że każdemu

kto podsumowuje rok nasuwają się refleksje, że coś można było zrobić inaczej. Natomiast zarówno

Ona, jak i radni zasiadający w tej sali sesyjnej, zostali ocenieni przez mieszkańców w roku 2018 i to

właśnie Oni dali im kolejny mandat zaufania. Pani burmistrz wyraziła swoje zadowolenie z tego,

iż mieszkańcom podoba się to co jest wykonywane oraz że wszystkim tutaj siedzącym zależy na

dobru gminy. Następnie Pani Burmistrz przypomniała,  iż Jej  działania z roku 2018 pozytywnie

oceniło  aż  68,98%  mieszkańców,  którzy  głosowali  za  Jej  wyborem  na  Burmistrza.  Był  to

największy  wynik  w  powiecie  pilskim,  jeżeli  chodzi  o  włodarzy.  Mieszkańcy  ocenili  również

pozytywnie pracę radnych, których wybrali na kolejną kadencję, dając Im mandat zaufania. 

O godz. 14:08 salę obrad opuściła radna, Pani Beata Królik. 

Radny  Stefan  Wełniak odnosząc  się  do  słów Pani  M.  Martin-Muchy zauważył,  że  są  sytuacje,

gdy  trzeba ponieść koszty,  aby coś zostało zapisane w kartach historii.  Dodał,  że będzie robił

wszystko, aby na ul. Leśnej powstała kanalizacja. Zobowiązał się, iż zrobi wszystko, aby tę sprawę

doprowadzić  do  końca  w  przeciwnym  przypadku  nie  będzie  już  kandydował  na  radnego.

Wskazał,  że  przedsiębiorstwo  PWiK w Wyrzysku prowadzi  bardzo  dużą  inwestycję,  na  ponad

15 mln zł, ale inwestycja na ul. Leśnej również jest zapisana do wykonania przez przedsiębiorstwo.

Kończąc radny powiedział, że jest radnym całej gminy, a nie tylko swojego okręgu. W związku
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z  tym  mogą  się  do  Niego  zgłaszać  również  mieszkańcy  np.  Gromadna,  bądź  Falmierowa,

którym również będzie starał się pomóc. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania za 2018

rok.

Przewodniczący  Rady  odczytał  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wyrzyska  wotum

zaufania za 2018 rok. Następnie Przewodniczący Komisji prowadzący obrady w dniu 24 czerwca

br.  przedstawili opinie dot. projektu uchwały. 

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie Przewodniczący  Rady zarządził głosowanie

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania za 2018 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr XII/110/2019, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu.

Ad. 8 Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018

rok:

1)  przedstawienie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Powyższe zagadnienie omówiła Skarbnik Gminy - Teresa Mikołajczak.

Stwierdziła,  że   budżet  gminy  został  uchwalony  przez  Wysoką  Radę  15  grudnia  2017  roku.

Dochody  budżetowe  wynosiły  56.887.000,88  zł,  wydatki  budżetowe  60.924.164,15  zł,  przy

deficycie  budżetu w wysokości  4.037.163,27 zł.  W ciągu roku zmieniany był  uchwałami Rady

i  zarządzeniami  Burmistrza,  zgodnie  z  kompetencjami  jakie  te  organy  posiadają.  Po  zmianach

dochody  zostały  uchwalone  w  kwocie  59.386.939,32  zł,  na  te  dochody  składają  się  dochody

majątkowe  w  kwocie  2.359.825,32  zł  i  dochody  bieżące  w  kwocie  57.027.114,00  zł.
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Ogółem  wydatki  budżetu  na  koniec  roku  zostały  ustalone  w  kwocie  63.475.341,90  zł,

przy  deficycie  4.088.402,58  zł.  Wydatki  ogółem  podzielone  są  na  wydatki  bieżące  i  wydatki

majątkowe. Wydatki majątkowe były zaplanowane w kwocie 7.286.645,04 zł, natomiast wydatki

bieżące  56.188.696,86  zł.  Biorąc  pod  uwagę  wykonanie  budżetu  dochody  zrealizowano

w wysokości 56.570.434,16 zł, co stanowi 95,26% wielkości planowanych, w tym dochody bieżące

wykonano  w  wysokości  55.335.943,97  zł,  a  dochody  majątkowe  wykonano  w  wysokości

1.234.490,19  zł.  Pomimo  takiego  wykonania  dochodów  na  koniec  roku  powstały  należności.

Wśród  tych  należności  są  zaległości,  które  są  po  terminie  zapłaty  i  wynosiły  3.792.889,04 zł,

w  tym  2.440.317,65  zł  to  zaległości  dotyczące  należności  alimentacyjnych,  są  to  zaległości

dotyczące  realizowanych dochodów budżetu  Państwa.  Zaległości  zostały  objęte  postępowaniem

upominawczym oraz egzekucyjnym. Wobec podatników zalegających z płatnością trwa procedura

ściągnięcia zaległości podatkowych. Za należności, których czynności egzekucyjne nie przynoszą

pozytywnego  skutku  ustanawiane  są  hipoteki  sądowe.  Na  koniec  2018  roku  skutki  obniżenia

górnych stawek podatku wynosiły 1.650.843,12 zł. Skutki udzielonych ulg i zwolnień obliczonych

za  okres  sprawozdawczy  wynosiły  6.696,72  zł.  Umorzenie  zaległości  podatkowych,

których Burmistrz Wyrzyska dokonała są to zaległości podatkowe w kwocie 821 zł. Rozłożenia na

raty w danym okresie Burmistrz nie dokonywała. Wydatki realizowano w wysokości 60.308.064,13

zł, co stanowiło 95% planu. W tym wydatki bieżące wykonano w wysokości 53.188.721,97 zł, co

stanowi 95% planu. Wydatki majątkowe wykonano w wysokości  7.119.342,16 zł, co stanowi 98%

planu. Z powyższego wynika, że wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych dochodów

bieżących o kwotę 2.147.222 zł co spełnia wymogi art. 242 ust. 2 Ustawy o finansach publicznych.

Deficyt na koniec roku był planowany w kwocie 4.088.402,58 zł, a został wykonany w wysokości

3.737.629,97  zł.  Planowane  przychody  były  w  kwocie  6.351.239,31  zł,  na  które  składają  się

przychody  ze  sprzedaży  innych  papierów  wartościowych  w  wysokości  3.500.000  zł  oraz

zaangażowane  wolne  środki  w  kwocie  2.851.239,31  zł.  Zostały  wykonane  w  wysokości

7.997.476,57 zł  co stanowi 125,92% planu.  Rozchody zrealizowano w kwocie 2.262.836,73 zł,

dotyczyły  spłat  rat  kredytów i  pożyczek,  łączna  spłata  kredytów i  pożyczek wraz  z  odsetkami

wynosiła  2.988.881,20  zł.  Zaciągnięte  zobowiązania  spłacane  były  w  terminie  w  ciągu  roku

budżetowego. Zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek na dzień 31 grudnia 2018 r. wynosiły

27.577.299  zł  co  stanowiło  48,75%  wykonanych  dochodów  budżetowych.  Na  koniec  roku

sprawozdawczego  zobowiązania  nie  wymagalne  wynosiły  2.337.776,17  zł,  a  zobowiązania

wymagalne wynosiły 729,75 zł. 
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2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2018 rok;

Skarbnik  Gminy  Teresa  Mikołajczak poinformowała,  że  podjęta  została  uchwała

Nr SO.0954/8/13/Pi/2019 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z

dnia 19 kwietnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i

Gminy Wyrzysk za 2018 rok. Skład orzekający badał sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018

rok oraz informację o stanie mienia Miasta i Gminy Wyrzysk wyrażając opinię pozytywną. 

Skarbnik  Gminy  dodała,  że  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  nie  zawierała  żadnych

zastrzeżeń i sprawozdanie przyjęte zostało bez uwag. 

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Po odczytaniu opinii poszczególnych komisji  obradujących 24 czerwca 2019 r.  Przewodniczący

Rady Miejskiej otworzył dyskusję w powyższym przedmiocie. 

Radny Stefan Wełniak odnosząc się do słów Skarbnik Gminy powtórzył, iż opinia Regionalnej Izby

Obrachunkowej jest pozytywna, co oznacza, że co do złożonych dokumentów nie było żadnych

zastrzeżeń. 

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok.

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały.  Następnie otworzył  dyskusję  w  powyższym

przedmiocie.

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik
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W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr XII/111/2019, która stanowi

załącznik nr 7 do protokołu.

Ad. 9 Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2018 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2018 rok;

Radny  Leszek  Matuszewski  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej poinformował,  że  Komisja

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2019 r. przyjęła uchwałę Nr 1/2019 w sprawie wniosku

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2018 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w

Wyrzysku pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 r. w związku z

czym  wnioskowała  do  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska za 2018 r.

Uchwała Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 3 czerwca 2019

roku w sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2018  rok

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok;

Zabierając  głos  w  powyższym  zakresie  radny  Leszek  Matuszewski  –  Przewodniczący  Komisji

Rewizyjnej  przedstawił  uchwałę  Nr  SO.0955/18/13/Pi/2019  RIO  w  sprawie  wyrażenia  opinii

o  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku o udzielenie  Burmistrzowi  Miasta

i  Gminy  Wyrzysk  absolutorium z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2018  rok.  Kontynuując  dodał,

że na podstawie dokonanej oceny Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku zaopiniowała

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2018 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi

Wyrzyska  absolutorium.  Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  w  Poznaniu  wyraził  opinię,  że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku jest należycie uzasadniony.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za  2018 rok -  uchwała w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za 2018 rok,  a  tym samym podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2018 rok.

W Wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  jednogłośnie  przyjęła  wniosek  Komisji

Rewizyjnej, co jest równoznaczne z udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska  z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok.  

Uchwała Nr XII/112/2019 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący Rady w imieniu całej Rady Miejskiej w Wyrzysku złożył Pani Burmistrz Wyrzyska

gratulacje z tytułu otrzymania absolutorium z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2018 rok.

Przewodniczący Rady przekazał słowa uznania dla Pani Burmistrz jak również najlepsze gratulacje

za otrzymanie wotum zaufania oraz absolutorium za 2018 rok. Dodał, że życzy, aby osiągała same

sukcesy, bo praca w samorządzie nie jest łatwa, a tym bardziej na stanowisku Burmistrza. Kończąc

poprosił,  aby  Pani  Burmistrz  gratulacje  przekazała  również  swoim  wszystkim  podwładnym

pracującym w Urzędzie jak również jednostkach organizacyjnych i instytucjach gminy Wyrzysk. 

Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów.

Następnie  gratulacje  w  imieniu  Klubu  Radnych  ,,Razem  dla  Gminy”  złożył  radny  Leszek

Matuszewski mówiąc, iż życzy wszystkiego dobrego i owocnej pracy dla wszystkich pracowników

merytorycznych Urzędu jak i dla Pani Burmistrz.
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Radny Leszek Matuszewski oraz radny, Włodzimierz Michalski wręczyli Pani Burmistrz wiązankę

kwiatów. 

Zabierając  głos  Burmistrz  Wyrzyska  Bogusława  Jagodzińska nie  ukrywała,  że  moment  kiedy

podlega  się  ocenie  i  kiedy  otrzymuje  się  najwyższą  notę  jest  momentem  wzruszającym.

Zauważyła, iż widzi, że w radzie ma przyjaciół, gdyż otrzymała od wszystkich pozytywną opinię.

Zadeklarowała, że zależy Jej na współpracy. Przypomniała, iż jej hasło wyborcze brzmiało: ”Razem

zrobiliśmy wiele, wspólnie możemy zrobić jeszcze więcej” na co liczy. Następnie Pani Burmistrz

podziękowała  Sołtysom,  Przewodniczącym  Rad  Osiedlowych,  Kierownikom  jednostek

organizacyjnych, Kierownikom i pracownikom Urzędu Miejskiego. Pani Burmistrz podziękowała

również  swojemu  Zastępcy  Jackowi  Wiśniewskiemu,  Pani  Sekretarz  Wiesławie  Krasockiej,

Pani  Skarbnik  Teresie  Mikołajczak,  Radcą  Prawnym oraz  Staroście.  Zwracając  się  do  Starosty

Pilskiego  Pana  Eligiusza  Komarowskiego  wyraziła  chęć  współpracy  oraz  chęć  wykonywania

wspólnych inwestycji  jak budowa chodników. Kończąc Pani Burmistrz  powiedziała,  że jest  dla

mieszkańców i z mieszkańcami. 

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady ogłosił 5-minutową przerwę w obradach.

Wznawiając obrady Przewodniczący oddał głos  Staroście Pilskiemu.

Składając  życzenia  Eligiusz  Komarowski  –  Starosta  Pilski powiedział,  iż  On  wczoraj  również

doświadczył udzielenia absolutorium wraz z całym Zarządem. Starosta obiecał, iż na następną sesję

Rady  Miejskiej  przyjedzie  wraz  z  Dyrektorem  Powiatowego  Zarządu  Dróg.  Odnosząc  się  do

budowy chodnika powiedział, że nie zostało stwierdzone, że nie będzie on wykonany w tym roku.

Następnie  poinformował,  że  do  dzisiaj  jest  możliwość  składania  ofert  na  stanowisko  Prezesa

Szpitala Powiatowego w Wyrzysku.  Odnosząc się do tematu petycji, o której była mowa wcześniej

stwierdził, że są na etapie negocjacji z samorządowcami, burmistrzami w subregionie Wyrzyskim

i chcą podpisać porozumienie - umowę współpracy dzięki,  której szpital  będzie mógł otrzymać

dofinansowanie. Wspomniał, iż w latach 1998 – 2014 nie były one małe. Starosta poinformował,

iż szpital Wyrzyski wymaga dalszych modernizacji, restrukturyzacji, ponieważ w latach 2011-2014

wygenerował  straty  rzędu  7  mln  zł,  natomiast  w  ostatnich  czterech  latach  stratę  5  mln  zł.

Zmieniając temat Starosta poinformował, że w poniedziałek zorganizowana zostanie konferencja

dotycząca  Punktów  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  (skrót  PSZOK),  w  związku

z problemami odbioru odpadów. Starosta wskazał,  iż na jednym z ostatnich posiedzeń Związku

Międzygminnego  PRGOK zostały  podane  informacje,  iż  Starostwo  Powiatowe  w  Pile  blokuje

uruchomienie  PSZOK-ów.  Uszczegóławiając  Starosta  zgodził  się  z  faktem,  iż  Wyrzyski  Punkt
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Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych,  który  powstaje  w  Wyrzysku  Skarbowym

na ul. Pod Czubatką nie jest odebrany. Według prawa budowlanego nie Starostwo jest organem

właściwym do wydania pozwolenia budowlanego, a Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego.

Inwestorem  jest  Związek  Międzygminny  PGROK,  który  29  grudnia  2016  r.  złożył  wniosek

i  w  lutym  otrzymał  pozwolenie  na  budowę.  4  marca  2019  r.  został  złożony  wniosek

do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego o wydanie zgody na użytkowanie,  który po

5 dniach został wycofany.   Pod koniec marca br. inwestor ponownie złożył podobny wniosek. 4 dni

później  został  wezwany  do  uzupełnienia.  Dodał,  że  z  jego  informacji  wynika,  iż  kolejny  raz

wniosek został wycofany. Inwestor 10 maja złożył trzeci wniosek o pozwolenie na użytkowanie.

Niestety  i  tym  razem  postępowanie  umorzono.  Starosta  powiedział,  iż  w  Jego  ocenie  śmieci

zalegają  w  wyniku  relacji  PRGOK,  a  firmą,  która  została  wyłoniona,  czyli  Alvater.  Starosta

podkreślił, że jest chętny do współpracy i zachęcał do kontaktowania się z Nim. Nawiązując do

Strategii  dróg  poinformował,  iż  finalnie  ma  być  ona  zamknięty  na  sesji  sierpniowej.  Kończąc

Starosta  wskazał,  iż  w  dniu  wczorajszym   podpisano  umowę  Kaczory  –  Śmiłowo,  gdzie

przewidywano 6 mln zł, natomiast cena finalna to 4.800.000 zł. 

W dalszej  kolejności  radny  Rady  Powiatu  Stefan  Rymer również  pogratulował  Pani  Burmistrz

uzyskania absolutorium podkreślając, iż On jako radny brał udział w konstruowaniu oraz przez 10

miesięcy realizacji budżetu na 2018 r. Następnie poprosił o przekazanie podziękowań wszystkim

pracownikom, gdyż na efekt końcowy Pani Burmistrz składa się praca wszystkich pracowników. 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski pożegnał się i opuścił salę. 

Ad. 10 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 r.;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

28



PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  13  głosami  ,,za”  Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/113/2019,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019-2031;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  13 głosami  ,,za”  Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/114/2019,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

3) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska;

Przewodniczący  Komisji prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, iż odnośnie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Wyrzyska będzie 6 głosowań. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie:
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1)  stwierdzenia,  że  ustalenia  planu  nie  naruszają  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk, przyjętego uchwałą nr XXXVI/329/2013 Rady

Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 listopada 2013 roku, zmienionego uchwałą nr XL/329/2017 Rady

Miejskiej w Wyrzysku z dnia 24 listopada 2017 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

2)  uwzględnienia uwagi Pana M.G. kwestionującej ustalenia dla działek oznaczonych numerami

1357/5  i  1358/5  w  obrębie  ewidencyjnym  miasto  Wyrzysk,  w  szczególności  brak  drogi

wewnętrznej zapewniającej dojazd do działek wewnątrz terenu 1MN/U.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Mateusz Karol Jaremko.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

3) uwzględnienia uwagi Pana M.S. kwestionującej ustalenia dla działki oznaczonej numerem 485

w obrębie ewidencyjnym miasto Wyrzysk, w szczególności przeznaczenie terenu na cele zabudowy

mieszkaniowej  jednorodzinnej  i  usługowej,  zamiast  na  cele  zabudowy  mieszkaniowej
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wielorodzinnej i usługowej, z wysokością zabudowy do 15 m npt.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Mateusz Karol Jaremko, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

4)  uwzględnienia  uwagi  PBR  S.A.  kwestionującej  ustalenia  dla  działki  oznaczonej  numerem

1080/44  w  obrębie  ewidencyjnym  miasto  Wyrzysk,  w  szczególności  przeznaczenie  części

tej  działki  w  pasie  szerokości  ok.  90m  od  drogi  wojewódzkiej  nr  242  na  cele  zabudowy

produkcyjnej i usługowej P/U, zamiast na cele zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej 1MW/U.

 .  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Łukasz Aleksander Napierała.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Mateusz Karol Jaremko, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

5)  przyjęcia  przedłożonego  jako  załącznik  3  do  uchwały  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,

zapisanych  w  planie,  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań
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własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Mateusz Karol Jaremko, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

6)  przyjęcia  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta

Wyrzyska.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Mateusz Karol Jaremko, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  12  głosami  ,,za”  Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/115/2019,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

4) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 
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Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/116/2019,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Po  przyjęciu  uchwały  Przewodniczący  poinformował,  iż  członkami  zespołu  opiniującego

zgłoszonych kandydatów na ławników są: Pani Wiesława Krasocka – Sekretarz Gminy, Pan Piotr

Radwański (przewodniczący) oraz Pan Tomasz Bogdański. 

5) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.  przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/117/2019,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
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6)  przystąpienia  Gminy  Wyrzysk  do  sporządzenia  i  realizacji  projektu  "Utworzenie  i

utrzymanie Domu Dziennego  Pobytu  dla  osób  Starszych  w Gminie  Wyrzysk"  w ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/118/2019,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

7)  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Wyrzysk

położonych w obrębie Osiek nad Notecią służebnością przesyłu;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/119/2019,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

8)  wyrażenia  zgody   na  zawarcie  kolejnych  umów  w  trybie  bezprzetargowym  na  czas

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/120/2019,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

9) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Radny Stefan Wełniak zajmując głos przypomniał, iż na komisji była złożona propozycja dotycząca

budynków, które są wpisane do rejestru ale nie są zabytkami i myślał, iż zostanie to ujęte w planie

pracy Rady.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz poinformowała,  że  projekt  ten  zostanie  przedstawiony  Radzie

w październiku br. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/121/2019,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

10) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze

2019 roku;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski zgłosił  autopoprawkę  do  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na

II  półrocze  br.  polegającą  na  dopisaniu  w  miesiącu  listopadzie:  „Kontrola  realizacji  wniosków

i  skarg”.  W  związku  z  tym  punkt  powinien  brzmieć:  Kontrola  realizacji  wniosków  i  skarg

złożonych do Burmistrza Wyrzyska w 2018 roku. Kontrola problemowa 1-dniowa.

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/122/2019,

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.
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11) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w

Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/123/2019,

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

12) przyjęcia planu pracy Komisji  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  w

Wyrzysku na II półrocze 2019 roku;

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.
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W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/124/2019,

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

13)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  w

Wyrzysku na II półrocze 2019 roku.

Przewodniczący  Komisji  prowadzący  obrady  w  dniu  24  czerwca  br.   przedstawili  opinie  dot.

projektu uchwały. 

Wobec nie nawiązania dyskusji, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Beata Królik.

W  obecności  14  radnych   -  14  głosami  ,,za”   Rada  przyjęła  uchwałę  Nr  XII/125/2019,

która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych   w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie podjęto.   

Ad. 12 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.   

Dyskusji nie podjęto.   

                        

Ad. 13 Wolne głosy.

Głos  zabrał  radny  Stefan  Wełniak, który  poinformował,  iż  radny  z  Klubu,  którego

On jest  przewodniczącym złożył dwie interpelacje.  W dniu dzisiejszym mija termin i  powinien

otrzymać  odpowiedzi.   Następnie  radny  dodał,  iż  wstrzymał  się  w  głosowaniach  odnośnie

zagospodarowania przestrzennego, gdyż nie wszystko było procedowane na komisjach.
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Odpowiadając  Przewodniczący Rady stwierdził, że według Niego na Komisjach wszystko  było

procedowane,  natomiast  sposób  głosowania  podczas  sesji  był  taki  jaki  został  przez  Niego

przedstawiony  i  jak  wskazują  przepisy.  Odnosząc  się  do  tematu  interpelacji  Przewodniczący

stwierdził,  iż  rozmawiał  z  radnym  Łukaszem  Napierałą  i  się  z  nim  umówił  na  spotkanie.

Pisma,  które  radny  nazwał  interpelacją  zostały  skierowane  do  wiadomości  wszystkim radnym.

Nie mniej jednak dzisiaj postanowił, że przekaże je według kompetencji Pani Burmistrz. 

Radny  Mateusz  Jaremko zabierając  głos  wskazał,  że  problem  związany  z  nieterminowym

odbiorem odpadów stworzył nie przyjemną sytuację, gdyż to gmina odpowiada za odbiór śmieci.

W związku z powyższym zapytał  jakie  kroki  czyni  gmina w stosunku do Altvatera i  Związku

PRGOK?

Ustosunkowując  się  do  tematu  odpadów  Pani  Burmistrz stwierdziła,  iż  jest  to  problem,

który  martwi  zarówno  radnych  jak  i  Ją.  Przypomniała,  że  gospodarkę  odpadami  przejmuje

w  imieniu  gminy  Związek.  Z  gminy  wysyłane  są  maile  z  informacją  do  Związku,

z powiadomieniem Altvatera o nieterminowym odbiorze, czy zaleganiu odpadów gabarytowych.

Kontynuując Pani Burmistrz poinformowała, że martwi ją również to, iż mimo apeli, które gmina

stosowała  odnośnie  zbiórki  gabarytowej  i  informacji,  aby  wystawiać  przed  posesję  tylko  dwa

rodzaje odpadów, czyli meble i sprzęt elektroniczny, mieszkańcy wystawili wszystko, poczynając

od kaloszy  kończąc  na  oponach,  czy  oknach.  Problem ten  dotyczy  nie  tylko  Gminy Wyrzysk,

gdyż  jest  to  problem  w  całym  Związku.  Razem  z  Panią  Wójt  Gminy  Miasteczko  Krajeńskie

umówiły  się,  że  podejmą  działania  by  ponownie  spotkać  się  z  Panią  Prezes  Związku

Międzygminnego i  spróbować znaleźć  rozwiązanie na usunięcie  odpadów, które zalegają  przed

posesjami.  Pani  B.  Jagodzińska  powiedziała,  że  ubolewa  nad terminowością  odbioru  odpadów.

Poinformowała, iż Pani Anna Kubich zajmująca się gospodarką odpadami i ochroną środowiska

sygnalizowała jej, że nie są odbierane telefony  w Altvaterze i w Związku, dlatego jako Wójtowie

i Burmistrzowie w przyszłym tygodniu wybierają się do Związku, by ten temat rozwiązać. Kończąc

Pani Burmistrz prosiła o wyrozumiałość zarówno radnych jak i mieszkańców.  Następnie wyraziła

nadzieję,  że są to czasowe problemy przy wdrażaniu nowego systemu, tym bardziej,  że została

podpisana umowa na odbiór odpadów wszelkiego typu przez firmę Altvater, która przetarg jako

jedyna przystępująca do niego, wygrała. 

Odnosząc  się  do  tematu  odpadów  radny  Łukasz  Napierała stwierdził,  iż  temat  ten  powróci

w  sierpniu  kiedy  na  posiedzenie  Komisji  przybędzie  Pani  Prezes  Związku  Międzygminnego

PRGOK. Następnie podziękował Przewodniczącemu Rady, iż dopiero na piętnasty dzień przekazuje

Jego interpelacje do opinii prawnej. 
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Kontynuując temat  odpadów i budowy PSZOK radny Stefan Wełniak wskazał, iż z informacji

od  Pani  Prezes  Związku,  które  przekazywała  Im  Pani  Burmistrz  wynikało,  że  PSZOK  będzie

otwarty z dniem 1 kwietnia. Natomiast Starosta przedstawił inne fakty. Gdyby ktoś przyjrzał się

sytuacji mógłby stwierdzić, że to Pani Burmistrz podawała złe informacje. Radny zgodził się ze

słowami Starosty, że Nadzór Budowlany odbiera tylko obiekty, które są zrobione według projektu i

są to sztywne zasady.  

Bogusława Jagodzińska –  Burmistrz  Wyrzyska poinformowała,  że  nie  tylko  Jej  ale  również

wszystkim  Wójtom  i  Burmistrzom  Powiatu  Pilskiego  przekazywano  informacje,  które  Oni

następnie podawali np. radnym. Pani Burmistrz nie ukrywała, że zapyta o rozbieżność stanowisk. 

Radny Piotr Radwański  zaproponował wystąpienie ze Spółki. Dodał, że za wywóz nieczystości

odpowiedzialna jest gmina. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że temat śmieciowy i temat wyjścia

ze Związku oraz zajęcia się gospodarką odpadową musi być bardzo szeroko rozpatrzony. Razem

z  Panią  Anną  Kubich  robią  analizy,  ponieważ  co  do  tego  musi  być  pewność.   Następie  Pani

Burmistrz  wyraziła  swój  niepokój  dotyczący  inwestycji,  która  realizowana  jest  wspólnie

ze  Związkiem,  czyli  PSZOK.  Podpisana  jest  umowa,  wartość  inwestycyjna  wynosi  około

1.400.000 zł. Podejmując decyzję muszą mieć pewność, czy trzeba będzie ponieść jakieś koszta,

a  jeżeli  tak  to  jakie.  Kolejna  sprawą  jest  to,  czy  jeżeli  Związek  otrzymał  dofinansowanie  na

realizację PSZOK-u, a są to środki zewnętrzne, to czy trwałość projektu wiąże trwanie inwestycji

na  danym obszarze  przy  danej  umowie.  Nie  mniej  robią  kalkulacje  ale  jest  wiele  obwarowań,

które w pewien sposób zobowiązują do tego, aby być w takim, a nie innym systemie. 

Radny Piotr  Radwański  wskazał  Spółkę  komunalną,  która  mogłaby  zajmować  się  wywozem

nieczystości. 

Odpowiadając  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska zauważyła,  że  gmina  nie  ma

spółki komunalnej. Pani Burmistrz wskazała, iż warto przeczytać ustawę dotyczącą wymogów jakie

stawia się firmom, które mogą obsługiwać systemy. Muszą mieć one m.in. nowe wozy elektryczne,

więc  koszta,  które  byłyby  konieczne  do  poniesienia  przy  zakupie  auta  dla  firmy  komunalnej

są niewspółmierne do tego co wykonywane jest teraz. Kończąc Pani Burmistrz wskazał, że w tej

chwili ze Związkiem PRGOK gminę wiąże trwałość projektu, gdyż nie wyobraża sobie, że trzeba

by zwrócić 1.400.000 zł  za PSZOK, rozwalić  system i zapłacić  odszkodowania,  gdyż Związek

działa jako 14 gmin.
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Ad. 14 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16:09 Przewodniczący Rady

zamknął XII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska      
podinsp. ds. obsługi rady gminy        
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